
Jednání Komise pro rozvoj AS FSV, 31. 10. 2024, 15:30 (online)

Přítomni:Michal Parízek (MP), Jitka Wirthová (JW), Jaromír Soukup (JS), Tomáš Košek (TK)

Omluveni: Francisco Ortega (FO)

Zápis:

1. AI a digitalizace

Komise přivítala proděkana Martina Nekolu k delší diskusi o agendě AI a digitalizace. V agendě AI se

fakultním koordinátorem pro AI stal M. Nekola. Informoval Komisi, že existuje plán zřídit fakultní
pracovní skupinu pro umělou inteligenci, která by se zabývala záležitostmi souvisejícími s umělou
inteligencí specifickými pro společenské vědy, a doplnila tak práci prováděnou na univerzitní úrovni.

Jejím zamýšleným zaměřením by tak bylo poskytování vedení pro akademickou práci na fakultě a

řešení dílčích otázek, jako jsou zkušební místnosti (např. PC odpojené od možnosti využití umělé
inteligence). JW zmínila, že by skupina měla také zvážit poskytnutí kritičtějšího vstupu do používání
nástrojů umělé inteligence v akademické sféře.

V agendě elektronizace/digitalizace M. Nekola zmínil, že je stále jasnější, že vysokoškolský
ekonomický informační systém nebude v této fázi vůbec dodán. Ohledně e-podpisů (elektronických

certifikátů) pro interní jednání fakulty uvedl, že práce na IT části se zdržely kvůli urgentním
záležitostem a že se certifikát testuje (zatím funguje pouze na Windows, nikoliv na Mac OS).

Předpokládané spuštění je v Q1/2025.

M. Nekola se také vyjádřil ke změnám ve využívání M365, kde se na léto 2025 plánuje přesun z

fakultního tenantu @fsv.cuni.cz na sjednocený univerzitní tenant @cuni.cz, kde si členové fakulty
ponechávají licence A3.

V souvislosti s agendou AI J. Soukup zmínil, že na úrovni Univerzity Karlovy vzniká pracovní skupina
pro AI. Účelem této skupiny je aktivně sdílet informace a podporovat spolupráci na tématech

souvisejících s umělou inteligencí v rámci univerzity

2. Jinonice

Michal Parízek poreferoval o schůzce s proděkanem Emlerem o stravovacích zařízeních, o někdy dost
složité situaci s kolejemi a ubytováním studentů (zařízení Krystal) a o myšlence provést širší průzkum
spokojenosti studentů/akademických pracovníků se službami v Jinonicích.



3. Komunikace

Komise dále projednala a schválila návrh materiálu pro nástěnku Akademického senátu - informace

pro členy akademické obce o práci Komise.

Zapsal: M Parízek



Meeting of the AS FSV Development committee, 3/10/2024, 15:30 (online)

Present: Michal Parízek (MP), Jitka Wirthová (JW), Jaromír Soukup (JS), Tomáš Košek (TK)

Excused: Francisco Ortega (FO)

Guests

Minutes:

1. AI and digitalization:

The Committee welcomed vice-dean Martin Nekola for a longer discussion of AI and digitalization

agendas. In the AI agenda, M. Nekola became the Faculty coordinator for AI. He informed the

committee that there was a plan to establish a Faculty working group on AI which would be looking

into AI-related matters specific to social sciences, to complement the work carried out at the

University level. Its intended focus would be on providing guidance to academic work at the Faculty

and on dealing with practical questions, such as exam-rooms (disconnected from AI-enabled tools).

JW mentioned the group should also consider providing more critical input into the use of AI tools in

academia.

In the digitalisation agenda, M. Nekola mentioned, that it is becoming increasingly clear that the

University-level economic information system will not be delivered at all at this stage. With regard to

e-signatures (electronic certificates) for internal Faculty dealings, he said the work on the IT has been

delayed by urgent matters, and that the certificate is being tested (presently only working on

Windows, not Mac OS). The expected launch is in Q1/2025.

M. Nekola also commented on changes in the use of M365, where for summer 2025 the move is

planned from the Faculty tenant @fsv.cuni.cz to the single university tenant @cuni.cz, where Faculty

members will keep the A3 licences.

In connection to the AI agenda, J Soukup mentioned that an AI working group was being established

at the Charles University level. The purpose of this group is to actively share information and promote

collaboration on AI-related topics within the university

2. Jinonice

Michal Parízek referred about the meeting with vice-dean Emler on food facilities, the sometimes

quite difficult situation with colleges and student accommodation (the Krystal facility) and the idea of

carrying out a broader survey of students’ and academics’ satisfaction with the services available in

Jinonice.



3. Communication

The Committee also discussed and approved the draft of the material for the Academic Senate Notice

Board - information for the academic community members about the work of the committee.

Minutes taken by:

Michal Parízek


